
Børnehaven Søndermarksvej

Resume:
Områdebestyrelsen og lokal MED i område vest støtter børne- og ungdomsudvalgets forslag om nedlæggelse af 
Børnehaven Søndermarksvej og en flytning af børn samt personale til Bulderby pr. 1. august 2015. 

Emne: Høringssvar:
Kommentarer 
omkring 
forslaget om 
nedlæggelsen 

Område vest, lokal MED:
Lokal MED i område vest indstiller hermed til, at Børnehaven Søndermarksvej nedlægges og 
flyttes til den nye institution, Bulderby pr. 1. august 2015. 

Område Nord, Områdebestyrelsen:
Områdebestyrelsen støtter børne- og ungdomsudvalgets forslag om nedlæggelse af 
Børnehaven Søndermarksvej og flytningen af børn og personale til Bulderby pr. 1. august 2015.

Områdebestyrelsen har ikke modtaget henvendelser fra forældre i Børnehaven Søndermarksvej. 

Uddybende 
kommentarer

Område vest, lokal MED:
Den samlede personalegruppe har følgende kommentarer:

 Det er reelt nok, at der er faldende børnetal, så der mangler børn i Bulderby

 Det er også reelt nok, at man kan spare en dyr husleje på Søndermarksvej

 Det er også reelt nok, at man kan spare en lederløn

 Det ser vi som medvirkende faktorer til, at vi skal rykkes til Bulderby

 Set ud fra sagsfremstillingen, føler vi os krænket på vores pædagogiske faglighed

 Det fremgår i sagsfremstillingen, at; " børnene vil få tilbudt et bedre pædagogisk tilbud i 
Bulderby".

 Det har været et utilfredsstillende forløb fra vi blev informeret om, at Børnehaven 
Søndermarksvej, måske skulle med i Bulderby og blev pålagt tavshedspligt indtil 
udvalgsmødet d. 28/10, da det var et lukket punkt på mødet. Vi synes, det er for dårligt 

3814;Hei
di 
Tobberu
p 
Skipper;
Vphets;3
814;Heidi 
Tobberu
p 
Skipper;
Vphets;B
ørn & 
Unge;14/
64754;B
ørnehave
n 
Sønderm
arksvej;;
28.00.00;
A00;;;;;;;;
2;397605
/14;2;2;H
eidi 
Tobberu
p 
Skipper;
Vphets;3
814;11-
11-
2014;Hør
ingssvar 
til BUU 
25.11.20
14;-
;Internt;N
;Rediger
es;R;Dok
ument;D
okument;
Delvis;2;;
0;;;;Norm
al;;;;;;;;;;;;
;;;;;;;;;;;;;;;
;;;;;;;;;;;;;;;
;;;;;;;;;

Notat
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Kopi til: Børne- og Ungdomsudvalget

Emne: Høringssvar vedr. Børnehaven Søndermarksvej
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Dato: 11-11-2014

Sagsnr.: 14/64754
Sagsbehandler: vphets



at vi ikke bliver informeret om, at sagen bliver behandlet som en åbent punkt, og kan 
risikere at læse om nyheden i pressen, før den 28/10

 Vi ønsker, at der bliver taget bedre hånd om os, og vi ønsker at føle os værdsat for 
vores pædagogiske faglighed, samt at vi bliver velinformeret i det videre forløb.

Den konstituerede afdelingsleder har følgende kommentarer til:

Sagsfremstillingen:
Som mangeårig medarbejder og nuværende afdelingsleder på Søndermarksvej, undrer jeg mig 
over den sagsfremstilling, der ligger til grund for nedlæggelse/flytning af Børnehaven 
Søndermarksvej. Jeg kan kun genkende os i en meget lille del af fremstillingen, nemlig i det, der 
beskrives vedr. vuggestuens liggehal. 
Fremstillingen som helhed fremstår for mig meget negativ, og giver et billede af at intet fungerer i 
institutionen på Søndermarksvej. Og det kan jeg ikke genkende, jeg oplever, at vi hver dag 
leverer høj faglig kvalitet i vores arbejde med børn og forældre. 
Hertil skal nævnes, at forældre bevidst vælger Søndermarksvej, såvel vuggestue som 
børnehave.

Nuværende faglighed
Søndermarksvej er indretningsmæssigt funktionsopdelt, og de funktioner, der er, er valgt ud fra 
værdier i institutionens profil, og hvordan vi arbejder med læreplaner. 
Hertil kan bl.a. tilføjes, at vi i flere år bevidst har arbejdet med at være i mindre børnegrupper. Vi 
har i mange år bevidst brugt naturen og uderummet som et ligeså vigtigt rum, som det at være 
indenfor. Vi møder en bred brugergruppe blandt børn og forældre. Vi bruger Marte Meo som 
redskab i vort arbejde. Og meget mere kan nævnes.

Ønsker svar:
Konstituerede afdelingsleder ønsker svar på, hvad der konkret i sagsfremstillingen menes med:

 At de fysiske rammer ikke er tidssvarende og fremmende for læringsmiljø og 
arbejdsmiljø?

 Ske udvikling i langt højere grad for børnene i Bulderby, - end nu?
 Gruppesammensætning og pædagogik være bedre i Bulderby, - end nu?
 Bedre mulighed for mindre grupper i Bulderby, - end nu?
 Nærvær og fordybelse bedre i Bulderby, - end nu?
 Den besparelse der nævnes, hvordan vil den indgå til børnene?

I sagsfremstillingen om nedlæggelsen fremstår det som om, vi på Søndermarksvej ikke gør 
noget af ovenstående. Det vil for mig være mere troværdigt at holde fokus på det faldende 
børnetal? At det derfor vil være hensigtsmæssigt at få Søndermarksvej med. For det er rigtig, at, 
med et faldende børnetal, bliver Søndermarksvej hurtig en ikke bæredygtig institution.

Afsluttende bemærkninger:
Konstitueret afdelingsleder ser positivt på planere for Bulderby, de er interessante, og 
spændende. Og som udgangspunkt er både jeg og det øvrige personale positive for at flytte med 
i Bulderby.
Men sagsfremstillingen tegner et billede af, at intet fungerer på Søndermarksvej. Det har påvirket 
både mig selv og det øvrige personale at læse fremstillingen. Jeg syntes ikke, det er en ordentlig 
behandling vi her får, den rammer vores faglighed hårdt.
Det er frustrerende, at forældrene skal læse i avisen, at institutionen skal lukke/flytte.
Det er frustrerende, at personalet ikke er de første, der bliver informeret, også i forhold til, 



hvornår vi kan fortælle om det. Jeg vælger at tro på, at noget kommunikation her er gået galt!
Mit ønske er, at vi fremover behandles ordentligt, både i forhold til omtale og information. Og vi 
bliver respekteret for vores faglige viden og praksis.
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